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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  92 KFKS 2022-01205 

Motion – Solceller på parkeringsplatser  
Inkom den 19 december 2022 av Alena Jukic m.fl., (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun arbetar aktivt med miljö- och 
klimatambitioner i stadsbyggnadsprojekten för att öka den förnybara energiproduktionen. 
Förslagen i motionen är både kostsamma och till vissa delar ogenomförbara varför 
motionen avslås. Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
I motionen från Vänsterpartiet föreslås att kommunen på alla sätt det är möjligt driver på 
att parkeringsplatser ska förses med solkraftstak. Det yrkas att kommunen inom en 
treårsperiod sätter upp solpaneler som tak på alla kommunala parkeringsplatser med mer 
än 5 platser, att kommunen  i samband med att nya detaljplaner där parkeringsplatser om 
minst 5 platser ingår avtalar med exploatören att solkraftstak sätts upp över de 
parkeringsplatser som anläggs och att kommunen inventerar alla privat ägda 
parkeringsplatser och verkar för att nå överenskommelser med fastighetsägare om att det 
på parkeringsplatser med minst 5 platser sätts upp solpaneler som tak. 

Bedömningen är att ambitionen är god och att kommunen redan idag arbetar aktivt med 
miljö- och klimatambitioner i stadsbyggnadsprojekten för att öka den förnybara 
energiproduktionen. Förslagen i motionen är dock både kostsamma och till vissa delar 
ogenomförbara varför förslaget avslås mot bakgrund av detta. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 17 augusti 2023 

 
Bilaga 1  Motionen 
Bilaga 2  Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden, 2023-04-23, § 56 
Bilaga 2  Protokollsutdrag kommunstyrelsens miljöutskott 2023-05-24, § 12 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) och Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till förslaget från juridik- 
och kanslistaben.  
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Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S) och Mikael Carlsson 
(NL) bifall till eget förslag till beslut att kommunstyrelsen uppdrar åt berörda enheter att 
utreda möjligheten att driva solcellsanläggningar i egen regi samt att utreda möjligheten att 
ställa krav om solcellsanläggningar inom planeringsprocessen. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslistaben och förslaget från Tomas Ottosson (V). Ordföranden ställde förslagen mot 
varandra och fann att stadsutvecklingsutskottet bifallit förslaget från juridik- och 
kanslistaben. 
 
Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan delar trafikenhetens bedömning att det vore intressant att utreda huruvida 
kommunen kan driva solceller i egen regi på kommunal gatumark, i synnerhet på 
infartsparkeringar.  
Idag driver det kommunala bolaget Nacka Energi AB laddgator för elbilar, i samarbete med 
kommunen som pekar ut och upplåter kommunal gatumark till verksamheten. Skulle ett 
liknande upplägg fungera för solpaneler? I frågan om krav på solpaneler i 
detaljplaneprocessen så kan de falla inom den juridiska gråzonen kring s k ”särkrav”. 
Därför är det tillrådligt att i första hand se över om kommunal mark kan nyttjas, där 
kommunen har full rådighet.” 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Nacka kommun har i de flesta frågor mål om att vara bästa kommun, tillhöra de 10-25 
bästa procenten. 
 
Enligt Svensk solenegi som för statistik över installerad effekt solel per invånare i Sveriges 
kommuner är Nacka på plats 237 av Sveriges 290 kommuner. Alltså bland de 25 sämsta 
procenten. Så ska det inte vara, Nackas resultat behöver förbättra betydligt. Det går även 
att läsa om den stora ökningen av solel som skett. Det är mer än en fördubbling av 
installerad effekt på två år. Från 105 Watt 2020 till 226 Watt solel per person. Här ligger 
Nacka starkt efter trots den stora andelen småhus med egna tak och en köpstark 
befolkning. Där av behov att kommunen går före och i täten för omställningen till ett 
fossilfritt energisystem med elektricitet i basen. Det är en extra viktig poäng med att 
elektriciteten skapas i närheten av behoven eftersom ledningsnätet har 
kapacitetsbegränsningar och det blir effektöverföringsförluster med stora avstånd. 
 
I Nacka är det möjligt med solel och på vissa platser mindre vindkraftverk och det är 
nödvändigt för omställningen att el produceras även i Nacka.  
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Det är med detta sagt nödvändigt enligt vänsterpartiet att bifalla motionen och dess 
tilläggsyrkande. 

Klimatkatastrofen väntar inte på oss den är nu och vi kan inte vänta längre på att göra 
omställningen till ett frostfritt samhälle.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet vill se mer solceller i Nacka, något vi både gick till val på och förhandlade om 
efter valet. Därför är det en av punkterna i vårt samverkansavtal med M, C, L och KD, 
som slår fast att solceller installeras på alla kommunala tak där det är lämpligt, senast 2026. 
 
Miljöpartiets politik är varken att planera in en massa nya eller att behålla alla de stora 
parkeringsytor som finns idag. Vi vill planera för ett samhälle där vi delar mer på resurser, 
exempelvis i form av bilpooler eller andra delningstjänster. Vi vill verka för att det 
installeras solceller på alla platser där det är ekonomiskt lönsamt, men ser inte att 
parkeringsplatser här kommer vara lösningen. På så vis känns tyvärr Vänsterpartiets motion 
känns lite som ett försök till greenwashing av parkeringsplatser för att kunna fortsätta 
planera samhället utifrån bilen. 
 
I tjänsteskrivelsen till motionen kan vi läsa, ”att kommunen bör arbeta för att solceller 
anläggs på lämpliga parkeringsanläggningar som planeras tillskapas i samband med 
framtagandet av nya detaljplaner”. Det tycker vi räcker gott nog som svar på motionen och 
för oss är fokus att få till solenergi i linje med vårt avtal, inte på massa parkeringsplatser.” 
 
- - - - - 
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